
  

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 9. september 2015 stillet følgende 

spørgsmål nr. 145 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 145:  

”Vil ministeren oplyse om Falck – i forbindelse med udbuddet af ambulancekørsel i 

Region Syddanmark - har sikret, at det personale, der ønskede at bevare ansættelse 

som ambulanceredder i forbindelse med virksomhedsoverdragelsen, fik tilbud her-

om, og vil ministeren desuden oplyse, hvor mange af de Falck-ansatte der fik arbejde 

i BIOS, eller blev ansat andetsteds i Falck?” 

 

Svar: 

Jeg har ikke kendskab til Falck A/S personalepolitik i forbindelse med, at de taber ud-

buddet i et område, hvor de hidtil har kørt ambulancekørsel.  

 

Jeg kan i øvrigt oplyse, at Region Syddanmark ikke i forbindelse med udbuddet har 

stillet krav om virksomhedsoverdragelse efter virksomhedsoverdragelsesloven.  

 

Region Syddanmark har hertil oplyst, at ”virksomhedsoverdragelsesloven finder an-

vendelse ved overdragelse af en virksomhed eller en del heraf (§ 1 i virksomheds-

overdragelsesloven). I forbindelse med udløb af kontrakter og tab af udbud i Region 

Syddanmark sker der ikke en overdragelse af Falck eller dele heraf. Falck består som 

virksomhed og udøver fortsat ambulancetjeneste, hvorfor virksomhedsoverdragel-

sesloven ikke gør sig gældende”. 
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